
DRUGA SEJA OBČINSKE SKUPŠČINE

Prepočasen razvoj občine
Ob začetku novega mandata delegatov skup-

ščine smo poudarjali, da bodo le ti imeli veliko
dela in odgovornih nalog. Delegati so se zbrali
na drugem zasedanju občinske skupščine in to
našo prav nič novo ugotovitev, tudi že potrdili.
Dnevni red skupščine je namreč vseboval med
drugim poslovanje organizacij združenega dela
v letu 1981 in analizo spremenjenih pogojev
razvoja občine za obdobje 1981-1985 s stališči
izvršnega sveta občine za spremembo in dopol-
nitev planskih dokumentov občine za omenjeno
obdobje.

Uvodno poročilo o poslovanju OZD v letu
1981 je podal predsednik občinskega izvršnega
sveta Joško Vučemilo.

Proti nazadovanju
»Gre torej za to, da na današnji seji skupščine

sprejmemo enotno oceno gospodarskega polo-
žaja občine in enotno oceno spremenjenih po-
gojev razvoja občine in s tem izhodišče za raz-
pravo o tem, kaj moramo storiti, da ob uporabi
sredstev, ki jih imamo na razpolago, premosti-
mo sedanje težave in zaustavimo nazadovanje
gospodarskega potenciala občine«, je poudaril
Joško Vučemilo.

Februarja 1981 je občinska skupščina spreje-
la Družbeni plan razvoja občine za obdobje
1981-1985. Kljub temu, da smo cilje za leto
1981 načrtovali na realnih materialnih možno-
stih in iz možnosti, ki so se OZD v naši občini
ponujale, pa načrtovanih rasti nismo dosegli.

S poslovanjem OZD v naši občini smo lahko
zadovoljni, kar pomeni, da naš gospodarski po-
tencial dobro deluje. Vendar pa ob tem nastaja
vprašanje, ali lahko s tem gospodarskim poten-
cialom zagotovimo razvoj občine na tistih po-
dročjih, kjer smo v zaostanku! In kakjen je ta
naš gospodarski potencial? V letu 1981 smo
ustvarili 30 milijard celotnega prihodka (Ljub-
ljana 370 milijard!), ustvarili smo 1,21 milijarde
akumulacije (Ljubljana 14,5 milijarde), kar je
dvakrat manj kot Moste in trikrat manj kot
Šiška, Bežigrad in Center. Od 30 milijard celot-
nega prihodka smo v trgovini ustvarili 15 mili-
jard, v industriji 8,2 milijarde, v kmetijstvu,
prometu, stanovanjko komunalni dejavnosti pa
0,6 milijarde. Te številke nam tudi kažejo, kakš-
na je struktura našega gospodarskega potencia-
la. Največji del akumulacije smo ustvarili v in-
dustriji, potem v trgovin-i, v prometu.

Če k akumulaciji prištejemo še amortizacijo
lahko ocenimo, da imamo v občini 1,6 milijarde
sredstev za vlaganja, od tega pa je že 0,5 mili-
jarde porabljeno za razerve in druge sklade ter
za odplačilo anuitet. To pomeni, da ostane na
razpolago za vlaganja 1,1 milijarde.

Nujnost prestrukturiranja
gospodarstva

»Struktura naših gospodarskih organizacij
glede na izvozno usmerjenost je takšna«, je
izpostavil Joško Vučemilo, »da le 2,9 odstotka
celotnega prihodka ustvarimo z izvozom. Pri
tem je razveseljivo to, da se ta delež veča, kajti v
letu 1980 je bil 2,7. Zaskrbljujoče pri izvoznih
naporih je dejstvo, da ima ob vse večjih zahte-
vah tujih tržišč za kvaliteto in ceno proizvodov,
naš strojni park že 76 odstotno knjižno odpisa-
nost, da o tehnični in tehnološki sploh ne govo-

Delegati vseh treh zborov občinske
skupščine so na ločenih sejah ocenili in
potrdili poročilo o poslovanju organiza-
cij združenega dcla v letu 1981 s stališčT
izvršnega sveta in tudi analizo spreme-
njenih pogojev razvoja občine za obdob-
je 1981-1985 in stališča IS za spremem-
bo in dopolnitev planskih dokumentov
občine za obdobje 1981-1985.

Poleg številnih drugih zadev pa so de-
legait tudi obravnavali in sprejeli Odlok
o sprejemu urbanističnega reda širšega
območja Polhovega Gradca -minimalno
varianto. Urbanistični red je stalrio na
vpogled delovnim ljudem in občanom,
organizacijam združenega dela in skup-
nostim pri upravnih organih skupščine
mesta Ljubljane in skupščine občine,
pristojnih za urbanizem, pri Geodetski
upravi skupščine mesta in pri Ljubljan-
skem urbanističnem zavodu.

rim. Teh nekaj podatkov nam pove, da naše
gospodarstvo ni izvozno usmerjeno in da mora-
mo, Ob znanih družbenih kriterijih odobravanja
investicij, vse svoje sile, znanje in sredstva
usmeriti v prestrukturiranje gospodarstva.«

Koncept prestrukturiranja gospodarstva, s
poudarkom na izvozni usmerjenosti, pa v naši
občini ne izvajamo uspešno. Eden od vzrokov je
prav gotovo tudi ta, ker do sedaj nismo uspeli
najti načina, da bi bolje izkoristili kadrovski
potencial, ki je v znanstvenoraziskovalnih orga-
nizacijah, nismo ga znali motivirati in pridobiti
za reševanje dolgoročnih razvojnih ciljev.

Zakaj rebalans srednjeročnega
načrta?

Gospodarska gibanja v letu 1981, doseženi
rezultati, posebej še umirjena investicijska de-
javnost, predvsem na področju prestrukturira-
nja gospodarstva, pomeni, da v prvem letu sred-

njeročnega načrta nismo uresničili tistih ciljev,
ki so bili predpogoj za hitrejši razvoj v letih
1984 in 1985. To je tudi temeljni razlog, zaradi
katerega moramo v naši občini pristopiti k reba-
lansu srednjeročnega načrta 1981—1985 in na-
črtovati tako novo postopnost razvoja, ki upo-
števa spoznanja izvirajbča iz rezultatov gospo-
darjenja v letu 1981 inžeznanih rezultatov za 1.
tromesečje 1982.

Kako naprej?
Naša strateška usmeritev mora biti jačanje

gospodarskega potenciala, ki bo v stanju ustvar-
jati toliko dohodka, da bomo lahko nadaljevali
razvoj tudi na področju komunalne in druge
infrastrukture in s tem pridobili tako opremlje-
no okolje, da bo zagotavljalo nadaljni razvoj
kmetijstva, turizma, obrti, industrije«, je pou-
daril predsednik občinskega izvršnega sveta in
nadaljeval: »Naš sedanji gospodarski potencial
občine ima še vedno neizkoriščene možnosti, ki
jih bomo morali danes, ob vseh objektivnih
težavah, ki jih gospodarstvo danes čuti, izkori-
stiti. Dejstvo je namreč, da ob vseh naporih, ki
jih vlagamo, ne bo mogoče na hitro spremeniti
strukturo našega gospodarstva in prav tako ne
nominalno povečati njegov potencial, ob tem pa
se pripravljati na nove investicije«.

Spremenjeni pogoji razvoja
V analizi spremenjenih pogojev razvoja naše

občine jc izvršni svet predlagal novo oceno
možnih okvirov razvoja, pri svojem delu pa je
izhajal iz gospodarskih gibanj v letu 1981 in
ocenah za prvo četrtletje 1982.

Rezultati prvih treh mesecev so znani in kaže-
jo na to, da se trendi zadnjega četrtletja 1981 še
nadaljujejo. Slabša se preskrbljenost združene-
ga dela s surovinami in repromaterialom, slabša
sc likvidnost, zaostrujejo se problemi, vezani za
problematiko ekonomskih odnosov s tujino.
Pričakujemo lahko, da se bodo, v primeru če ne
bomo uspeli še posebej poslabšali v drugi polo-
vici tega leta.

Sama analiza spremenjenih pogojev je rezul-
tat tekočega spremljanja družbenoekonomskih
gibanj in izvajanja dogovorjenih nalog na vseh
sektorjih družbenoekonomskega življenja, se
pravi, na izvajanju ekonomskega, socialnega in
prostorskega razvoja.

In kakšen je namen dokumenta? Predvsem
gre za ugotovitev in izpostavitev vseh tistih po-
dročij, kjer planiranih nalog nismo izvajali po
planu zaradi znanih razlogov. kot so zoženi ma-
terialni okviri razvoja, nujnost večjega vključe-
vanja v izvoz na konvertibilna področja, gospo-
darska nestabilnost in drugi.

Analiza, ki že nakazuje tudi nadaljnje usme-
ritve in vsebinske spremembe in nujnosti razvo-
ja, je podlaga za konkretne spremembe in do-
polnitve Dogovora o temeljih družbenega plana
občine in samega družbenega plana za obdobje
1981—1985. O osnutku sprememb in dopolnitev
Dogovora o temeljih družbenega plana bodo
delegati vseh treh zborov občinske skupščine
razpravljali 23. junija.
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